
Prvé kombajny už vyšli do polí

V niektorých južnejšie položených okresoch včera skúšobne vyšli do polí prvé kombajny. Na úvod je
tradične na rane ozimný jačmeň. V porovnaní s predošlým rokom je žatva posunutá približne o jeden
týždeň.

Minulý rok začali v okrese Komárno so žatvou 16. júna. Dôvodom bolo extrémne sucho, ktoré
posunulo začiatok zberu úrody približne o dva týždne od tradičného termínu. Tento rok je iný. Na
nedostatok zrážok a sucho sa poľnohospodári nemôžu sťažovať. V lokalite Hurbanovo (okres
Komárno) zahájili žatvu 21. júna. Prvé pokusy sme zaznamenali aj vo Vrábľoch (okres Nitra), kde pri
zahorenom obilí vymlátili nečakaných 7,5 tony z hektára.

V AGRO-BIO s.r.o., ktorá sídli v obci Závadka v okrese Michalovce, začínajú s prvou kosbou
ozimného jačmeňa každý rok približne v tomto čase. Prvých 21 hektárov na oko krásneho jačmeňa,
ktoré zožali 21. júna, však ukázalo realitu. „Úroda je slabá. Bez kvality. Ozimný jačmeň nemá váhu.
Mal by sypať 8 ton z hektára, zatiaľ sme však namerali len 6,6 ton. Pritom ide o kvalitný šesťradový
sladovnícky jačmeň, ktorý dostal všetko čo dostať mal. Pravdepodobne nebude mať parametre na
výrobu sladu a skončí na skŕmenie v živočíšnej výrobe,“ vysvetľuje aktuálnu situáciu konateľ firmy
Juraj Gašpar.

Za mizériou je podľa poľnohospodára zo Závadky počasie. Výdatné lejaky zapríčinili, že obilie je často
poľahnuté a všetky procesy neprebehli tak, ako mali.

Žatva by sa naplno mala v južnejších okresoch rozbehnúť v závislosti od počasia v priebehu
budúceho týždňa. Situáciu naprieč Slovenskom budeme monitorovať prostredníctvom 37
regionálnych poľnohospodárskych a potravinárskych komôr v pravidelných týždenných žatevných
hláseniach.

 


